

Vendredi 13 janvier 2012 / Friday January 13th 2012

CEFE/CNRS Montpellier, Amphithéâtre de la délégation,
1919 route de Mende, : 9h00-13h

Les invasions biologiques et leur gestion: utiles, nuisibles ou futiles?

Biological invasions and management: useful, harmful, or futile ?

Les effets négatifs des espèces introduites sur les flores et les faunes autochtones sont généralement considérés comme un des enjeux majeurs menaçant la pérennité de nombreuses espèces et écosystèmes autochtones. Les travaux sur les conséquences de l'introduction d'espèces ont cependant fait l'objet de critiques régulières qui se sont avivées au cours des derniers mois.

Ces critiques nous ont poussées à réunir dans un atelier un groupe de chercheurs d'Europe, des Etats Unis et de Nouvelle Zélande spécialistes de la biologie des invasions ou des questions sociales ou éthiques associées.

En marge de cet atelier nous vous invitons à participer à une matinée scientifique ouverte à tous où certains de nos invités vont présenter leur perspective sur les enjeux posés par les invasions biologiques.

The negative effects of introduced species on native floras and faunas are generally considered as one of the main challenges threatening native species and ecosystems. Research on invasive species has, however, been regularly criticized. These criticisms have recently grown into a heated debate.

This prompted us to organize a two-day workshop bringing together researchers from Europe, North America and New Zealand who focus on biological invasions or on social or ethical questions related to them.

We would like to invite you to attend a half-day session of presentations, held the day after our workshop at the campus of the CNRS in Montpellier. It is open to all. Several of our invited guests will share their perspective on the challenges posed by biological invasions. A general discussion will conclude the morning.

Programme de la matinée en page suivante

Contact: jean-louis.martin@cefe.cnrs.fr



<http://www.sustainableguernsey.info/blog/2010/12/globalisation-burdens-future-generations-with-biological-invasions/>

Programme

Vendredi 13 janvier 2012 / Friday 13 January 2012

CEFE Montpellier, Amphithéâtre de la délégation,
1919 route de Mende : **9h00-13h**

Les invasions biologiques et leur gestion: utiles, nuisibles ou futiles?

Biological invasions and management: useful, harmful, or futile?

9:00-9:15

Daniel Simberloff and Jean-Louis Martin: Introduction de la matinée et résumé des résultats de l'atelier / Introducing the theme of morning and summary of workshop results

Université de Knoxville, Tennessee et CEFE Montpellier

9h15-9h45

Piero Genovesi: Evaluation of biological invasions and politics of it.

<http://ec.europa.eu/environment/greenweek2010/content/piero-genovesi.html>

9:45-10:15

Franck Courchamp: Invasive terrestrial animals, some hot issues.

<http://max2.ese.u-psud.fr/epc/conservation/pages/Franck/index.html>

10:15-10:45

David Wardle: Invasive organisms and aboveground-belowground linkages.

<http://www.seksko.se/goto.php?link=wardle>

10:45-11:00 Pause / Break

11:00-11:30

Emili García-Berthou: Ecological effects of introduced inland fish in Europe: what do we know?

<http://invasiber.org/EGarcia/>

11:30-12:00

Bella Galil: The East is Red: aliens in the Mediterranean.

http://www.ocean.org.il/eng/Researchers/page_bella.asp

12:00-12:30

Eric Tabacchi: Biological Invasions and Ecosystem Functioning: cause or consequence?

<http://www.ecolab.ups-tlse.fr/spip.php?article150>

12:30-13:00 Discussion générale / [General discussion](#)

Cet évènement bénéficie du soutien du CNRS (CEFE), de l'UM2 et de la Région Languedoc-Roussillon ainsi que du patronage de la Société Française d'Ecologie.